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                                            P R O T O K Ó Ł  NR XXVIII/13 

z sesji Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 27 czerwca  2013r. 

Sesja odbyła się w sali posiedzeń  Urzędu Miejskiego Wąsosza .Rozpoczęła się o 
godz. 10.00  i trwała do 14.40 
Na sesji obecnych było 14 wg listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu . 
 
Nieobecni radni : 

1. Zygmunt Gajkowski 

                                                              Lista obecności radnych to zał. Nr 1 

Ponadto w sesji udział  wzięli  : 

1. Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza, 
2. Marcin Koziński – Z-ca Burmistrza, 
3. Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy, 
4. Andrzej Łaszewski –Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Górze, 
5. Janusz Szendryk- Naczelnik Wydziału Prewencji Komendy Powiatowej Policji w 

Górze, 
6. Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz,       

 
                                                 Lista obecności  stanowi zał. nr 2 

 

7. Sołtysi wsi . 
                                            Lista  obecności  sołtysów to zał. Nr 3 

Razem w sesji udział wzięło 41 osób.    

Ad 1. Otwarcie sesji. 

 XXVIII sesję Rady Miejskiej Wąsosza otworzył i  prowadził  Pan Zdzisław Nicpoń – 

Przewodniczący Rady .Stwierdził  prawomocność obrad , powitał gości zaproszonych  

radnych i   sołtysów . 

Radni nie zgłosili  uwag do porządku obrad. .  

P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i : 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesji. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5. Przedstawienie informacji o stanie dróg wykonanych remontach i 

modernizacjach w 2012r oraz w 2013r. na terenie gminy Wąsosz. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na rzecz 

Komendy Powiatowej Policji w Górze. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 

na lata 2013-2023. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2013r. 
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9.   Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełnić  
przedsiębiorca ubiegający sie o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 
działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych na terenie gminy Wąsosz. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały NRXX/125/12 z dnia 9 listopada 
2012r.dot. górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/150/12 z dnia 27 grudnia 
2012r. dot. metody ustalenia opłaty za gospodarowania odpadami 
komunalnymi oraz wysokości tej opłaty i stawki opłaty za pojemnik. 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie  nadania nazwy ulicy w Wąsoszu. 
13.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej Wąsosza 

            Nr XIII/86/07 z dnia 14 grudnia 2007r. w sprawie zasad wynajmowania lokali    
            mieszkalnych wchodzących w składu mieszkaniowego zasobu Gminy   
           Wąsosz. 

14.   Podjęcie uchwał dotyczących powołania  spółdzielni socjalnej w Wąsoszu. 
15.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/121/12 z 9 listopada 

2012r       w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku 
rolnego. 

16.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/122/12 z dnia 9 listopada 
2012r. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

17. Podjęcie uchwały dotyczącej przyjęcia stanowiska Rady Miejskiej Wąsosza w 
sprawie upamiętnienia ofiar ludobójstwa w 70 rocznicę rzezi na Wołyniu i 
kresach południowo-wschodnich II Rzeczypospolitej Polskiej. 

18. Informacje Przewodniczącego Rady. 
19. Odpowiedzi na interpelacje. 
20. Wolne głosy i wnioski. 

     21.Zakończenie 
 
 
                                                                                             Porządek to zał. nr 4    
Ad 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesji. 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XXVII  sesji Rady Miejskiej 

Wąsosza odbytej w dniu 7 czerwca b.r. był wyłożony do wglądu radnych w biurze 

rady  i do tego protokołu radni nie wnieśli uwag, wobec tego stwierdził przyjęcie 

protokołu Nr XXVII/13 sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 

Ad 3. Interpelacje i zapytania radnych. 
Pani radna  Jadwiga Łuczyńska – zam. Lubiel- Należy wymienić pobite lustro 

drogowe przy drodze powiatowej, usytuowane w Lubielu na skrzyżowaniu dróg w 

kierunku Biaław. 

Pan radny Zdzisław Banasiewicz – zam. Cieszkowice- Na drodze gminnej w m. 

Cieszkowice przy byłym sklepie powstało kolejne załamanie kanalizacji  deszczowej. 

Mieszkańcy wsi proszą o naprawę  ze względu na  bezpieczeństwo poruszających 

się po tej drodze . 
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 Pani Ewa Kondracka –zam. Czeladź Wielka -Czy będzie wykonywany remont 

drogi Kowalowo-Wąsosz ponieważ zły stan drogi uszkadza pojazdy i zagraża 

bezpieczeństwu natomiast uszkodzone pobocza drogi do Czeladzi Wielkiej są dużym 

utrudnieniem przy wymijaniu się pojazdów. 

 
Pan Burmistrz odpowiedział, że interpelację radnego Banasiewicza w sprawie 

naprawy załamanej kanalizacji na drodze gminnej w Cieszkowicach w najbliższym 

czasie zleci do realizacji dla Samorządowego Zakładu Budżetowego Wodociągów i 

Kanalizacji w Wąsoszu. 

Ad 4 .Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

W okresie od 7 do 27 czerwca 2013r  wydanych zostało 5 Zarządzeń , a dotyczyły 

one  następujących spraw: Zarządzeniem z dnia 7 czerwca 2013r  wprowadzono do 

stosowania Plan Obrony Cywilnej Gminy Wąsosz. Plan ten  określa przedsięwzięcia 

organizacyjne i rzeczowe obrony cywilnej na okres zewnętrznego zagrożenia 

państwa i wojny. Wykonanie planu  i jego aktualizację powierzono pracownikowi  

Urzędu prowadzącemu  sprawy  obrony cywilnej, który  uwzględni w nim wytyczne 

Szefa Obrony Cywilnej Powiatu. Kolejnym Zarządzeniem powołano Gminny Zespół 

Zarządzenia Kryzysowego, którego celem jest zapobieganie  skutkom zagrożeń oraz 

usuwanie klęsk żywiołowych . W  skład  tego zespołu wchodzą : Szef zespołu, 

Zastępca szefa zespołu , grupa planowania cywilnego, grupa monitorowania prognoz 

i analiz, grupa operacji  i organizacji działań, grupa zabezpieczenia logistycznego, 

grupa opieki zdrowotnej i pomocy socjalno-bytowej oraz grupa ekspertów 

powoływana w razie potrzeby. Wprowadzono również  regulamin pracy gminnego 

zespołu zarządzania kryzysowego,  który określa   strukturę organizacyjną oraz 

szczegółowe zadania poszczególnych grup roboczych. Ustalono także składy 

osobowe Gminnego Zespołu  oraz poszczególnych grup roboczych. Wydane 

Zarządzenie z zakresu mienia komunalnego dotyczyło sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy lokalu mieszkalnego 

położonego przy ul. Parafialnej  4 /3 w Wąsoszu  wraz z ułamkową częścią gruntu 

niezbędnego do korzystania z lokalu. Kolejnym  Zarządzenie  w tym zakresie było 

wystawienie do  sprzedaży w drodze ustnego nieograniczonego przetargu działki 

zabudowanej o pow. 3,3497 ha we Wrzącej Śląskiej. Dnia 18 czerwca b. wydano 

zarządzenie dotyczące stypendiów Burmistrza dla uczniów  szkół z terenu gminy 

Wąsosz w 2013r. Do stypendium burmistrza zakwalifikowano 64 uczniów. Wysokość 

stypendium ustalono w wysokości  600 zł dla jednego ucznia. Uroczyste rozdanie 

stypendiów nastąpiło 26 czerwca 2013r. Ponadto Burmistrz poinformował ,że  wyniki 

z egzaminów klas szóstych w szkołach na terenie gminy Wąsosz były wyższe niż 

średnie wyniki w powiecie i  województwie z czego jest bardzo zadowolony . Wpływ 

na to mają również po części stypendia, które mobilizują młodzież do nauki. W 

ubiegłym roku na stypendia wydatkowano 40.000 zł, a w 2013r wydano 37.000 zł. 

Jednocześnie Burmistrz poinformował zebranych, że wpłynął protest  16 rodziców 

dzieci ze szkoły podstawowej w Czarnoborsku dotyczący łączenia przedmiotów 
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muzyki ,plastyki i wychowania  fizycznego  klas II i III. Łączenie klas podyktowane 

jest małą ilością dzieci w oddziałach i będzie realizowane w szkołach w Płoskach, 

Pobielu  i Czarnoborsku. W odpowiedzi na protest Urząd zasugerował utworzenie 

stowarzyszenia , które może przejąć prowadzenie szkoły . 

                                                                                             Informacja to zał. nr 5. 

Ponadto Pan Burmistrz poinformował o zdarzeniach jakie miały miejsce w ostatnich 

dniach, a mianowicie podtopieniach gospodarstw  gdzie strażacy interweniowali  w 

jednej posesji  w Wiewierzy oraz w  Płoskach( Gruszczyński , Bałda , Kuc) gdzie  

interweniowali od godz.10.00 do 23.00 ponieważ 3 posesje były zalane. Otrzymane 

środki finansowe  od wojewody przeznaczono na prace melioracyjne, lecz jeszcze 

dodatkowo  przeznaczymy 43.000 zł na  Płoski  by zminimalizować zagrożenie, aby  

nie dochodziło do takich sytuacji.  Gmina  jest zobowiązana do utrzymania rowów 

przy drogach gminnych i tylko te rowy będzie utrzymywać . Nie może być tak ,że 

właściciele posesji  czy też gruntów nie robią nic przez lata, a w przypadku podtopień 

problem zgłaszają do gminy od, której oczekują pomocy . Przyczyną takiego stanu 

nie jest rzeka  czy też opady lecz wieloletnie zaniedbania w zakresie spraw 

melioracyjnych, a mianowicie niedrożności rowów melioracyjnych. Zgodnie z art. 77 

ustawy  prawo wodne- to sam właściciel odpowiada za rowy melioracyjne na jego 

gruntach. Nie ma  na dzisiaj spółek wodnych i od wielu lat  nie ma żadnych działań w 

zakresie prawidłowego utrzymania rowów co skutkuje niedrożnością poprzez 

zarastanie rowów, a niektórych  wcale już nie ma fizycznie pomimo tego ,że figurują 

na mapach ponieważ zostały przeorane .Gmina nie będzie na każde zgłoszenie  po  

burzy czy też opadach kierować strażaków do udzielania pomocy. Ponadto 

poinformował, że na odcinku drogi pomiędzy Drozdowicami Małymi a Drozdowicami  

Wielkimi  po ostatniej ulewie została podmyta droga. Urząd wystąpił do Powiatu oraz 

do Wojewody by pokryć koszty. Rodzina Państwa Gruszczyńskich z Płosek otrzyma 

odszkodowanie w kwocie 6.000 zł ponieważ do ich domu wdarła się woda. Gmina od 

dawna szukała rozwiązań we tym zakresie .Obecnie powstaje w gminie Wąsosz 

spółdzielnia socjalna, która będzie  wykonywała prace melioracyjne za odpłatnością, 

a już wcześniej odbywały się zebrania wiejskie gdzie proponowano rolnikom 

opodatkowanie w kwocie 6 zł od 1ha rocznie na ten cel. Wsie, które wyrażą taką 

wolę będą mogły przystąpić do melioracji  swoich rowów. 

Na zakończenie tego punktu porządku obrad Pan Zbigniew Stuczyk Burmistrz 

Wąsosza, poinformował zebranych , że Państwo Wanda i Zdzisław Nicpoń 

prowadzący gospodarstwo rolne  specjalizujące się w hodowli bydła mlecznego w 

Ługach zdobyli tytuł wicemistrza  kraju w kategorii „rolnicy” w XX edycji Konkursu 

AGROliga- 2012. W imieniu radnych sołtysów i swoim własnym złożył serdeczne 

gratulacje za zdobycie tytułu wicemistrza, a tym samym promowanie gminy Wąsosz. 

Życzył dalszych sukcesów w prowadzeniu tego gospodarstwa i zdobywania 

kolejnych tytułów. Nadmienił, że na terenie gminy Wąsosz są dwa tego typu 

gospodarstwa  państwa  Nicpoń i państwa Jachimowskich lecz należy podkreślić, że 

bardziej nowocześniejsza  bardziej zautomatyzowana jest  obora państwa Nicpoń. 
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Następnie głos zabrał Pan Nicpoń Zdzisław   -cyt. „ wszystko zaczęło się prozaicznie 

ponieważ Ośrodek Doradztwa Rolniczego w Górze zgłosił nasze gospodarstwo do 

konkursu AGROliga 2012 bo uważał ,że jest to jedno z lepszych gospodarstw w 

powiecie górowskim. Tak się złożyło ,że  przeszliśmy  eliminacje wojewódzkie, a 

następnie zostaliśmy wicemistrzem kraju. Jest to ogromny wkład pracy całej naszej 

rodziny, ale też unijnych środków finansowych przy pomocy których udało nam się 

wybudować taką nowoczesną oborę. Mistrzem kraju w kategorii „Przedsiębiorstwa” 

zostało przedsiębiorstwo z Osowej –Sieni. Osoby nagrodzone zostały zaproszone do 

Pałacu Prezydenta RP w Warszawie gdzie Pan Bronisław Komorowski Prezydent RP 

wręczył  nagrody .   

Ad 5. Przedstawienie informacji o stanie dróg wykonanych remontach i 

modernizacjach w 2012r oraz w 2013r. na terenie gminy Wąsosz. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował zebranych , że Rada zaplanowała sesję, 

na której  jednym z tematów miał być stan dróg oraz związane z tym bezpieczeństwo 

na terenie gminy Wąsosz . W związku z tym  wystąpił pisemnie do Dyrekcji Rejonu 

Dróg Krajowych w Wołowie oraz Powiatowego Zarządu Dróg w Górze celem 

przedstawienia informacji o stanie dróg,  wykonanych remontach i modernizacjach w 

2012r.  oraz w  2013r na terenie gminy Wąsosz. Następnie ze względu na 

nieobecność na sesji  Kierownika Rejonu w Wołowie odczytał odpowiedź,  z której 

wynikało , że : 

W 2012r wykonano  na drodze DK-36 następujące prace :- przebudowę ul. Kolejowej 

w km 58+521- 59+824 na wartość 4.075.000 zł, 

-remont nawierzchni na odcinku Wąsosz- Załęcze na wartość 1.000.000 zł, 
-bieżące utrzymanie drogi w tym: koszenie pasa drogowego, utrzymanie czystości, 
utrzymanie oznakowania pionowego i poziomego, pielęgnacja zadrzewienia, ścinka 
poboczy i renowacja rowów- na łączną wartość 400.000 zł 
Na 2013r planuje się następujące roboty: wymianę nawierzchni w m. Wąsosz od km 
59 +930 -61+120(do ul. Rawickiej) przewidywana   wartość robót to 700.000 zł. W 
bieżącym roku przewidziano badanie konstrukcji nawierzchni na w/w  odcinku 
Wąsosz-Załęcze w oparciu, o które projektowane jest wzmocnienie konstrukcji 
nawierzchni na w/w odcinku tj.  w km 61+120-69+092, a przewidywany termin 
realizacji zaplanowano na  lata 2014-2015. 
                                                             Informacja Rejonu w Wołowie to zał. nr 6 

Następnie głos zabrał Pan Andrzej Łaszewski – pełniący obowiązki dyrektora 

Powiatowego Zarządu Dróg w Górze, poinformował  że  jest przedstawicielem 

Zarządu od 1999r. z  sześcio- miesięczną przerwą. PZD administruje  49 odcinków 

dróg powiatowych o długości 280 km, a z podziału terytorialnego wynika, że przez 

miasto Wąsosz przebiegają 3 drogi powiatowe o długości 8,5 km natomiast przez 

teren gminy przebiega 16 dróg powiatowych o łącznej długości 72 km . W okresie od 

2008r  do kwietnia 2014r podpisane zostało porozumienie z Zarządem Województwa 

na utrzymanie przez PZD w Górze 100 km  dróg wojewódzkich . Na rok 2012 w 



6 
 

budżecie PZD w Górze nie przewidziano żadnej modernizacji dróg powiatowych w 

gminie Wąsosz. W 2013r. również nie zaplanowano żadnej modernizacji  drogi 

powiatowej ze względu na brak środków finansowych. Na utrzymanie 1km drogi 

wojewódzkiej PZD  otrzymuje 14.582 zł natomiast na 1km  drogi powiatowej  4.368 

zł. Łączne środki na drogi wojewódzkie wynoszą 1.472.000 zł natomiast na drogi 

powiatowe 1.222.000 zł . W ramach tych środków PZD w Górze  utrzymuje te drogi 

tylko w zakresie bezpieczeństwa tj. remontów cząstkowych, wykaszania poboczy. Z 

tych środków finansowych nie wystarcza na utrzymanie 380 przepustów, 22 mostów i 

280 km dróg. Jeżeli chodzi o remonty cząstkowe dróg  to jest zrobiony roczny  

harmonogram prac remontowych wykonywanych we własnym zakresie. 

Wyremontowano drogę przez Ślubów i Golę Wąsoską  i z Wąsosza do Płosek. Nie 

udało nam się wyremontować drogi do Czeladzi Wielkiej i drogi  z Płosek do Wrzącej 

Wielkiej. 

Dyskusja : 

Radna Kondracka Ewa- czy będzie robiona droga do Czeladzi W. ponieważ przez 

wieś Osłowice została  wyremontowana? 

Na posiedzenie  przybył Radny Jacek Chorostkowski- o godz.10.40. 

Pan A. Łaszewski- p.o. Dyr. PZD- Powiat górowski podzielony jest na dwa obwody. 

Jeden obejmuje Górę i Jemielno, drugi częściowo Górę i Wąsosz. Ten drugi obwód 

obsługuje zakład pana Delugi natomiast pierwszy obwód realizuje firma z Niechlowa. 

Jeżeli chodzi o remont drogi przez Osłowice to obwód z Niechlowa wykonał prace 

remontowe wcześniej. Natomiast odcinek Osłowice- Kowalowo był objęty 

porozumieniem. W związku z transportem żwiru z kopalni Kowalowo oraz Pobiel 

Zarząd Powiatu  zawarł z firmą Alpine -Bau wykonawcą  budowy drogi S-5  

porozumienie na  remont  dróg na odcinku od Wodnik do Pobiela oraz odcinka 

Kowalowa-Osłowic .Gwarantem tych porozumień była Generalna Dyrekcja Dróg 

Krajowych i Autostrad .  Na dzisiaj firma Alpine-Bau ogłosiła upadłość i nie wiadomo 

czy wykona zadeklarowany remont dróg. Starosta Górowski prowadził rozmowy z 

Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad w Poznaniu w sprawie realizacji 

porozumienia lecz na dzisiaj niema jeszcze  decyzji w tej sprawie. Jeżeli chodzi o 

remont drogi Kowalowo-Czeladź W. to PZD będzie rozpoczynał zaplanowane prace 

już w najbliższym tygodniu. Jeżeli chodzi o wymianę lustra w Lubielu  to zostanie ono 

wymienione w najbliższym czasie. 

Radna Bogusława Lorenc- poruszyła sprawę dotyczącą zgłoszonej interpelacji  

odnośnie zlikwidowania dziury w drodze w Kamieniu G. Od 3 lat zgłasza ten problem 

i nie ma żadnej reakcji Zarządu  Dróg w tym zakresie. Jest to niepoważne podejście 

do sprawy  ponieważ ten stan  stwarza zagrożenie na drodze. Nadmieniła ,że w 

związku z tym  było tam wiele kolizji drogowych, w których również  uczestniczył 

członek jej rodziny.   
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Następnie głos zabrał Zb.Styczyk –Burmistrz Wąsosza stwierdził, że ma ogromny żal 

bo na terenie gminy Wąsosz od 1998r.   Zarząd Dróg wykonał jedynie chodnik w 

Cieszkowicach i Płoskach, remont drogi Wrząca W. –Kamień G. Od 11 lat na 

drogach powiatowych nic nie zrobiono., a ich stan jest bardzo zły. 

Pan A.Łaszewski –p.o. dyrektor PZD- do remontu dróg potrzebne są środki 

finansowe,  możliwości i ludzie. Z tych środków jakie posiada w budżecie  PZD nie 

można remontować  tych dróg czy też prowadzić żadnych inwestycji. Ponadto od 

wielu lat budżet jest za mały .Na to wszystko ma też wpływ  posiadany  sprzęt. 

Kiedyś było 5 obwodów drogowych obecnie są 2 i tego sprzętu jest znacznie mniej, a 

właściwie jest on już wyeksploatowany. Pracowników też jest mniej, ale i obecni 

pracownicy są pracownikami samorządowymi gdzie obowiązuje 40 tygodniowy czas 

pracy i pracując  dłużej należy zapłacić nadgodziny. Większość dróg wymaga 

remontu ponieważ minął już  okres przydatności , a po 20 latach  droga  winna być 

na nowo wykonywana. To wszystko przyczyniło się do tego, że jest tak, a nie inaczej. 

Znając sytuację finansową powiatu nie można liczyć na  sporą poprawę. 

Radny Jarosław Skibniewski – zam. Pobiel  - Czy w zawartym porozumieniu  był 

uwzględniony remont drogi przez wieś Pobiel ? 

Pan A. Łaszewski  p. o dyr. PZD w Górze –  we wstępnych rozmowach 

prawdopodobnie miał być zrobiony remont przez wieś Pobiel, ale z podpisanego 

porozumienia wynika jedynie remont drogi na odcinku do miejscowości Pobiel . 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na rzecz 
Komendy Powiatowej Policji w Górze. 
 

Pan Burmistrz poinformował, że Komenda Powiatowa Policji w Górze wystąpiła z 

prośbą o dofinansowanie  : zakupu latarek halogenowych oraz  uruchomienia służb 

ponadnormatywnych na terenie gminy Wąsosz. Dofinansowanie to ma przyczynić się 

do usprawnienia pracy policjantów oraz poprawę bezpieczeństwa mieszkańców 

gminy. Nadmienił, że stan bezpieczeństwa w Wąsoszu poprawił się  na co ma wpływ 

funkcjonujący monitoring Wąsosza, który rejestruje różne kolizje i nieprawidłowe 

sytuacje w mieście. Pan Burmistrz zaproponował radzie , aby udzielić  

dofinansowania dla Policji poprzez zmniejszenie rezerwy budżetowej gminy Wąsosz 

w kwocie 10.000 zł  

Pani Agnieszka Ajchenlaub – Przewodnicząca Komisji Budżetu Inwestycji i Mienia 

Komunalnego poinformowała, że opinia komisji do przedstawionego projektu uchwały 

jest pozytywna(4”za”) 

Dyskusja: 

Pan radny Chorostkowski Jacek zwrócił się  do przedstawiciela policji, aby w ramach 

dodatkowych służb przeprowadzili  działania prewencyjne w Zbakowie Górnym 

ponieważ powstało koczowisko gdzie nadużywany jest alkohol. 
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Pan radny Kutzmann Maciej-Korzystając z obecności przedstawiciela Komendy 

Powiatowej Policji w Górze  zadał pytania  dotyczące ilości służb zaplanowanych w 

ramach dofinansowania oraz czy  istniejący monitoring w Wąsoszu  można połączyć 

do Komendy Powiatowej Policji w Górze ponieważ  w godzinach wieczornych i 

nocnych nie ma służb w Wąsoszu, a tym samym nikt nie nadzoruje bezpieczeństwa   

w mieście natomiast połączenie monitoringu Wąsosza z siecią w Górze zapewniłoby 

monitorowania w tych porach? 

Pan Janusz Szendryk- Kierownik Wydziału  Prewencji KPP w Górze poinformował 

,że przy dofinansowaniu na kwotę 7.000 zł  wyliczono 58 służb ponadplanowych 

gdzie koszt 1 godz. policjanta kształtuje się w  kwocie 20,14 zł . Monitoring Wąsosza 

usytuowany jest na posterunku natomiast monitoring Góry zlokalizowany jest w 

Straży. Należy sprawdzić czy można je połączyć w jedną sieć. 

Następnie Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie Rady. 

 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 14 głosami „za, 0”przeciw” , 0 
„wstrzymującym się „ podjęła uchwałę w sprawie przekazania środków 
finansowych na rzecz Komendy Powiatowej Policji w Górze. 
 
                                                                     Uchwała Nr XXVII/182/13 to zał. nr 7 

 

Ad 7. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

gminy na lata 2013-2023. 

oraz 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2013r. 

Pani Jadwiga Rodzewicz – skarbnik Gminy przedstawiła projekty uchwał. 
Poinformowała, że zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy na lata 2013-
2023 r. podyktowana jest zmianą bieżącego budżetu gminy polegającą na 
wprowadzeniu środków w kwocie  169.964,69 zł,  a wynika to z dochodów własnych 
z tych tytułów, które są większe niż plan i tak: 
 -pozostałych odsetek realizowanych przez PSP Czarnoborsko, PSP Pobiel 
- wpływów z różnych opłat realizowanych przez PSP Płoski, 
- wpływów z tytułu przekształcenie prawa wieczystego użytkowania gruntów w prawo 
własności, 
- opłaty za posiadanie psów ( zaległości), 
- odsetek od nieterminowych wpłat podatków i opłat, 
- wpływów z opłaty produktowej, 
- wpływów z różnych dochodów, różnych opłat oraz grzywien i kar od osób 
fizycznych realizowanych przez UM Wąsosza, 
W/W środki  przeznacza się na: 
- zmniejszenie dochodów z tytułu opłat za korzystanie ze środowiska, 
Opłata za korzystanie ze  środowiska zgodnie ze znowelizowaną ustawą płatna jest  

raz w roku, a w latach poprzednich  było dwa razy w roku. W związku z tym, że  
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uciekła nam 1 rata, a otrzymaliśmy opłatę za rok poprzedni  i teraz musimy znaleźć  

oszczędności na kwotę 250.000 zł w budżecie po stronie wydatków bądź zwiększyć 

budżet po stronie dochodów co jest trudne. Mam nadzieję, że  jakoś sobie   

poradzimy o ile wpływy z opłaty śmieciowej nie  będą zbyt niskie. Wprowadzamy 

również  do budżetu dotację po stronie dochodów i wydatków  o kwotę15.000 zł na 

przeprowadzenie akcji edukacyjnej  pod nazwą „ nowe prawo odpadowe” i są to te 

ulotki rozpropagowane w gminie dotyczące segregacji odpadów. Umowa na dotację 

jest podpisana .W dniu dzisiejszym zostanie dostarczony do  wniosek o rozliczenie 

tej kwoty do Wrocławia. Zwiększamy także dochody na pogłębianie i odmulanie 

rowów melioracyjnych gdzie 30.000 zł otrzymujemy dotacji  z województwa 

dolnośląskiego     natomiast 14.000 zł  zabezpieczamy środków własnych na ten cel. 

Zwiększamy również dochody w związku z kontynuacją programu „Praca to 

przyszłość” , który realizowany jest  przez OPS od 2009 , a w tym roku na kwotę 

99.000 zł i trwa aktywizacja bezrobotnych. Zwiększamy środki na program  „Nowy 

start –Radosne nauczanie” realizowany w szkołach  na kwotę 2.209 zł jako środki 

zaoszczędzone z poprzedniego roku. Zwiększamy środki na realizację dotacji tzw. 

„pieczy zastępczej” w ubiegłym roku utworzyliśmy stanowisko  do spraw pieczy 

zastępczej w Ośrodku Pomocy Społecznej i na to otrzymaliśmy 20.000 zł .Na 

początku roku w uchwale budżetowej był zapis , że kwotę 2000 zł przeznaczamy na 

ochronę przyrody i krajobrazu, lecz w ubiegłym roku dokonaliśmy przycięcia konarów 

drzew w ramach tej ochrony i w  tym roku wojewoda zmniejszył nam dotację o  tą 

kwotę. Ponadto przenosimy środki między paragrafami  na wnioski szkół oraz OPS. 

Na stypendia dla uczniów należało zabezpieczyć pieniądze dlatego  przeniesiono 

środki z  wynagrodzeń poszczególnych szkół  na stypendia. Kwota dotacja dla Policji 

-10.000 zł ,którą  wcześniej przyznano zmniejszy rezerwę ogólną . Zespół Placówek 

Kultury w Wąsoszu miał w swoim budżecie zabezpieczoną kwotę 30.000 zł na 

organizację „Dni Wąsosza” natomiast koszty związane z obchodami wyniosły 82.000 

zł  dlatego z budżetu gminy przekazujemy 52.000 zł do ZPK na pokrycie tych 

kosztów.  

Komisja Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego – 5 głosami „za” zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy na lata 
2013-2023.oraz  zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2013r. 
 
Dyskusji nie było. 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej gminy na lata 2013-2023 i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę w 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy na lata 2013-2023. 
 

                                                                   Uchwała Nr XXVIII/183/13 to zał. nr 8 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy Wąsosz na 2013r.i poddał pod głosowanie Rady. 
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Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę w 

zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2013r 

                                                               Uchwała Nr XXVIII/184/13 to zał. nr 9 

Przerwa w obradach 11.35- 12.00 

Sołtysi wsi podziękowali Panu Burmistrzowi za zorganizowany wyjazd integracyjny  

życząc wiele zdrowia ,wręczyli obraz- karykaturę za, którą Pan Burmistrz serdecznie 

podziękował . 

Ad 9.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełnić  
przedsiębiorca ubiegający sie o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 
działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych na terenie gminy Wąsosz. 
Projekt tej uchwały omówił pan Marcin Koziński – Zastępca Burmistrza, który 
poinformował , że ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach  nakazuje 
radom gmin określić wymagania jakie powinien spełnić  przedsiębiorca ubiegający 
sie o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy. Ta 
sfera oczyszczania nieczystości ciekłych nie jest uregulowana w drodze podatku tak 
jak za odpady lecz  zadania te  nadal wykonują  podmioty  na podstawie zawartej 
umowy z zakładem, który  dotychczas wywoził te nieczystości ciekłe bądź z 
zakładem, który jest operatorem sieci kanalizacyjnej. Przedłożony projekt  uchwały 
zawiera  zapisy jakie powinien spełnić przedsiębiorca wywożący odpady ciekłe  od 
mieszkańców, a mianowicie : 
-pojazdy winny być oznakowane w sposób widoczny, 
- przedsiębiorca powinien dysponować miejscem postoju pojazdów - baza 
transportowa ogrodzona, 
-pojazdy- wozy asenizacyjne  winny być dezynfekowane i spełniać wymogi określone 
w Rozporządzeniu Ministra  Ochrony Środowiska 
Przedsiębiorca powinien przy prowadzeniu tej działalności chronić środowisko przed 
zanieczyszczeniem . 
 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska jest pozytywna – stwierdził Pan 
Jacek Chorostkowski -Przew. Komisji. 
Komisja Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego – 5 głosami „za”- pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w/w sprawie. 
 
Dyskusji nie było 
Radna Bogusława Lorenc zgłosiła wniosek formalny o to, aby nie odczytywać treści 
całej uchwały ponieważ radni posiadają ją w swoich materiałach. 
Rada jednomyślnie poparła wniosek formalny radnej. 
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie rady projekt uchwały. 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę w 

sprawie określenia wymagań jakie powinien spełnić  przedsiębiorca ubiegający 

sie o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie 

gminy Wąsosz. 



11 
 

                                                               Uchwała Nr XXVIII/185/13 to zał. nr 10 

Ad 10.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały NRXX/128/12 z dnia 9 
listopada 2012r. dotyczącej górnych stawek opłat za usługi w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości. 
Pan Marcin Koziński – zastępca Burmistrza omówił projekt nadmienił, że nie sposób 

tej uchwały omówić bez kolejnej uchwały ponieważ są one ze sobą powiązane. Otóż 

od 1 lipca b.r każdy mieszkaniec będzie ponosił opłatę z tytułu wywozu nieczystości . 

Każdy właściciel nieruchomości był zobowiązany złożyć deklarację o liczbie osób 

zamieszkujących daną nieruchomość celem naliczenia opłaty za wywóz nieczystości. 

Spośród złożonych deklaracji do Urzędu wynika, że ponad  30 % mieszkańców nie 

chce segregować śmieci, a więc wyraża wolę na płacenie wyższych stawek. 

Głównym celem ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminach jest  

segregacja odpadów. Stąd różnicowanie stawek . Ponadto na składowisku w Rudnej 

W.  za 1 tonę odpadów niesegregowanych należy zapłacić stawkę 369 zł natomiast 

za 1 tonę segregowanych 208   zł, dlaczego zatem gmina ma płacić więcej skoro 

każdy ma możliwość segregacji odpadów tym bardziej, że każdy kto zadeklarował 

segregację otrzymywał nieodpłatnie od gminy dodatkowo po 2 kubły. W związku z 

powyższym proponuje się , aby w uchwale o górnych stawkach  podnieść tą  górną 

stawkę opłat dla miejscowości Sułów Wielki, Rudna Mała, Rudna Wielka i Wiewierz 

za  odpady niesegregowane z 4 zł do 6 zł. Okazuje się, że połowa mieszkańców tych 

terenów nie chce segregować odpadów . Jednocześnie omawiając uchwałę o 

wysokości opłaty proponuje się , aby na terenie całej gminy podnieść stawkę opłaty 

od osoby z 12 do 14 zł za odpady niesegregowane,  w przypadku miejscowości 

Sułów Wielki, Rudna Mała, Rudna Wielka i Wiewierz podnieść stawkę opłaty za 

odpady niesegregowane  z 3 do 6 zł. W każdej chwili można zmienić deklarację z 

odpadów niesegregowanych na odpady segregowane lecz już gmina nie zapewnia 2 

pojemników-właściciele nieruchomości muszą zakupić je we własnym zakresie. 

Ponadto proponuje się, aby w m. Wąsosz   podnieść  stawkę za odpady 

segregowane z 8 zł do 9 zł , proponuje się  znieść ulgę dla rodzin 5 i więcej osób w 

przypadku niesegregowanych, a była tam wcześniej opłata stała 49 zł, a stawka po 

zmianie  będzie zależna  od ilości osób zamieszkałych np. 7 osób razy 14 zł 

Proponujemy dla nieruchomości niezamieszkałych, aby stawkę opłaty w zależności 

od ilości pojemników za odpady niesegregowane podwyższyć: 

-pojemniki 110l  ze stawki  14 zł na 35 zł 

-pojemniki 120 l ze stawki  15 zł do 40 zł. 

Stawkę tą podwyższamy dlatego, że chcąc segregować odpady na nieruchomości 

niezamieszkałej należało posiadać 3 pojemniki i za każdy należało  zapłacić po 7 zł  

co łącznie daje sumę 21 zł, a aż 95 % właścicieli nieruchomości niezamieszkałych 

zgłosiło niesegregowanie  odpadów ( jeden pojemnik) za 14 zł . 

Pan Jacek Chorostkowski- Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

wyraził pozytywną opinię komisji do tych projektów uchwał uzasadniając w ten 
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sposób , że główny cel ustawy, polityka Burmistrza  jak też radnych jest taka aby 

podjąć  jak najwięcej działań  w kierunku segregacji odpadów na terenie gminy. 

Pan Burmistrz nadmienił ,że wszyscy, którzy segregują odpady mają stawkę 8 zł i 

tutaj nie ma żadnych zmian natomiast zmiany są dla mieszkańców, którzy nie chcą 

segregować odpadów. 

Rady Kutzmann Maciej-zapytał jakie będą koszty związane z wywozem odpadów  bo 

na pewno Urząd robi symulacje w tym zakresie ? 

Pan Zbigniew Styczyk- Burmistrz- Urząd bardzo poważnie i skrupulatnie podchodzi 

do tych spraw. Dotychczas cena za wywóz odpadów od 1 osoby w Wąsoszu wynosi 

7,75 zł natomiast  za odpady segregowane ustalona była stawka 8 zł czyli podwyżka  

o 0,25 zł natomiast mieszkańcy  wsi płacili 5 zł od osoby  podwyżka na wsi wyniesie 

o 3 zł. W związku z tym proponuje się przybliżyć stawki mieszkańców wsi i miasta 

dlatego należy podwyższyć stawkę za odpady segregowane w Wąsoszu. Przeliczane 

są różne składniki mające wpływ na koszty jakie gmina będzie musiała ponieść za 

wywóz odpadów. Przetarg na wywóz odpadów na terenie gminy określony został  w 

kwocie 1.632.000 zł na 18 miesięcy gdzie miesięczny koszt to około 90.000 zł. 

Liczymy, że z terenu gminy miesięcznie będzie około130 ton odpadów. Na koszt 

wywozu odpadów składa się transport 48% koszt transportu skalkulowano od 1 tony 

to 316,18 zł z Wąsosza,  a z terenu gminy 336 zł. Łącznie na transport potrzeba 

732.000 zł natomiast opłata za  składowanie odpadów na składowisku w Rudnej W. 

to 840.000 zł . SZBGKiM ma być podwykonawcą .Teren całej gminy będą 

obsługiwały 4 samochody. Jest opracowany harmonogram tras odbioru odpadów. 

Zależy nam bardzo na tym aby jak najwięcej mieszkańców segregowało odpady ze 

względu na niższy koszt składowania, a tym samym niższe koszty ogólne. To gmina 

będzie miesięcznie regulowała należności wywozu dlatego bardzo skrupulatnie liczy 

wydatki aby jak najmniej dopłacać z budżetu gminy do wywozu odpadów. Ponadto 

dotychczas odpady z rejonu Drozdowic, Kamienia i Wrzącej były składowane na 

wysypisku śmieci we Wrzącej obecnie  śmieci z tych rejonów trafią tylko i wyłącznie  

do Rudnej Wielkiej dlatego koszty transportu też wzrosną. Jeżeli chodzi o segregację 

to zmniejszy się ogólna  ilość odpadów komunalnych ponieważ część zostanie 

wysegregowana. Liczymy ,że jedynie miasto będzie miało problem z papierem 

ponieważ na wsiach papier będzie występował sporadycznie bo będzie na bieżąco 

palony  w piecach. Zgodnie z wyliczeniami na 1 mieszkańca w kraju przypada od 27 

do 30 kg odpadów natomiast w  Wąsoszu zakładamy 17-18 kg.  W gminie Jemielno 

8-9 kg. Gmina Wąsosz liczy 7651 mieszkańców. Obsługa wywozu śmieci 

skalkulowana została na 18 m-cy i tak 1632.000 zł: 18 :7651 = 11,85 zł. Kalkulacja 

była robiona również na rejon Rudnej M, Rudnej Wielkiej ,Sułowa i Wiewierzy gdzie 

zamieszkuje 516 osób i koszt transportu odpadów wyniesie około 39.600 zł. tj 4,14zł  

Z przygotowanych kalkulacji wynika ,że cena i oferta przedłożona jest podobna .Do 

Urzędu wpłynęło 7200 deklaracji. Opłata za wywóz odpadów będzie  regulowana 

przez podmioty do 10-go dnia każdego miesiąca. Zakładamy ,że do wywozu 

będziemy dopłacać z budżetu  bo wszyscy nie zapłacą należności z tego tytułu. 
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Radny Chorostkowski Jacek-  za kilka dni początek lipca, a zatem czy śmieci będą 

już odbierane w sposób selektywny?   

Pan Zbigniew Stuczyk – przez pierwsze dni lipca będą odbierane odpady 

zgromadzone z dni czerwcowych czyli niesegregowane. Uważamy, że  dopiero  od 

15 lipca 2013r będzie funkcjonował selektywny odbiór odpadów  ponieważ ten 

rozruch i ustalony harmonogram odbioru musi być  sprawdzony . 

Radny Kutzmann Maciej – Czy na pewno te stawki pokryją koszty jakie będzie 

pokrywać gmina.  Czy w związku z możliwością  zmiany deklaracji gmina zakupi 

dodatkowe kubły dla mieszkańców ? Od kiedy będą obowiązywały nowe stawki 

uchwalone przez radę ? 

Pan Zb Stuczyk –wyjaśnił , że oferty na wywóz nieczystości były wyższe niż 

zabezpieczone środki finansowe w budżecie gminy i albo gmina zbilansuje opłaty 

podwyższając stawki albo będzie dużo dopłacać. Uwzględniając 18 miesięczny okres 

na wywóz nieczystości gmina korzystnie podeszła do tego ponieważ w tym okresie 

na pewno będzie wzrost inflacji oraz wzrost wynagrodzeń pracowników, a podpisując 

taką umowę koszty będą stabilne. W obecnej dobie kryzysu gmina musi analizować 

każdy wydatek  ponieważ niema dodatkowych środków  .Gmina zakupiła kubły  za 

300.000 zł i rozdysponowała dla mieszkańców segregujących odpady i nie można w 

nieskończoność dokupować kolejnych . Każdy kto zamierza segregować odpady 

będzie kupował kubły na własny koszt. Jeżeli chodzi o termin od kiedy będą 

obowiązywały  nowe stawki to uchwała ta jest prawem miejscowymi  i wchodzi  w 

życie po 14 dniach od ogłoszenia. Myślę, że to może być sierpień. 

 

 Radny Chorostkowski Jacek -   uważam ,że najwięcej problemów będzie w 

spółdzielniach lub blokach mieszkalnych. Nie wszyscy mieszkańcy w blokach 

wyrażają wolę nie segregowania. Myślę, że należy im umożliwić segregację. Kto 

będzie ponosił koszty odbioru odpadów ze świetlic wiejskich? 

Radna Dąbek Ewa –Czy w budynkach wielorodzinnych będą dostawiane dodatkowe 

kubły? 

Radny Zdzisław Banasiewicz-  w Cieszkowicach były ustawione ogólnodostępne 

kubły  na plastiki. Czy one będą nadal? 

Pan Zbigniew Stuczyk Burmistrz- Jeżeli chodzi o segregację w blokach to właściciele 

nieruchomości są zobowiązani zakupić dodatkowe pojemniki na ich koszt. Gmina na 

pewno dostawi kubły do swoich wielorodzinnych budynków mieszkalnych. Jeżeli 

chodzi o pozostawienie na terenie wsi  dotychczasowych pojemników to one znikną 

ponieważ każdy segregujący  będzie miał swoje kubły do segregacji. 
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Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w/w sprawie. 
Komisja Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego – 5 głosami „za”- pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w/w sprawie. 
 

Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie Rady projekt uchwały. 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 13 głosami „za” ,1 głosów „przeciw” ,0 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały NRXX/128/12 
z dnia 9 listopada 2012r. dotyczącej górnych stawek opłat za usługi w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości. 
                                                                     Uchwała Nr XXVIII/186/13  to zał. nr 11 

Ad 11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/150/12 z dnia 27 
grudnia 2012r. dot. metody ustalenia opłaty za gospodarowania odpadami 
komunalnymi oraz wysokości tej opłaty i stawki opłaty za pojemnik. 
Pan Przewodniczący obrad stwierdził, że ten projekt uchwały omówił Pan Koziński – 
Zastępca Burmistrza w poprzednim punkcie porządku obrad dlatego poprosił Komisję 
o wyrażenie opinii . 
Komisja Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego – 5 głosami „za” zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały. 
 

Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie Rady projekt uchwały. 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 12 głosami „za” ,1 głosów „przeciw” ,1 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXII/150/12 z dnia 27 grudnia 2012r. dot. metody ustalenia opłaty za 
gospodarowania odpadami komunalnymi oraz wysokości tej opłaty i stawki 
opłaty za pojemnik. 
                                                                   Uchwała Nr XXVIII/187/13 to zał. nr  12 

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie  nadania nazwy ulicy w Wąsoszu. 

Projekt tej uchwały przedstawił Pan Zbigniew Stuczyk- Burmistrz Wąsosza. Stwierdził 
,że  w związku z wytyczeniem nowej drogi położonej prostopadle do ul.1-go Maja  na 
działce w kierunku Góry  nr 72/7o pow. 0,1056 ha w Wąsoszu  proponuje nadać 
nazwę ulicy Jaśminowa.  
 
Komisja Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego – 5 głosami „za” zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Wąsoszu. 
Dyskusji nie było. 
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Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie Rady projekt uchwały. 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 14 głosami „za” ,0 głosów „przeciw” ,0 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie nadania nazwy ulicy w 
Wąsoszu. 
                                                                   Uchwała Nr XXVIII/188/13 to zał. nr 13 
Ad 13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej Wąsosza 
 Nr XIII/86/07 z dnia 14 grudnia 2007r. w sprawie zasad wynajmowania lokali  
mieszkalnych wchodzących w składu mieszkaniowego zasobu Gminy  Wąsosz. 
Pan Zbigniew Stuczyk- Burmistrz Wąsosza poinformował, że proponuje się zmianę 
uchwały z dnia 14 grudnia 2007r. w sprawie zasad wynajmowania lokali  
mieszkalnych wchodzących w składu mieszkaniowego zasobu Gminy  Wąsosz. 
 Proponuje się, aby w tej uchwale wprowadzić  możliwość zamiany lokali 
mieszkalnych. Zamiana lokali mieszkalnych nie może być prowadzona pomiędzy 
lokalami socjalnymi. By doszło do zamiany to lokale mieszkalne nie mogą być 
zadłużone chyba, że zamieniający się przejmie dług. Kolejna rzecz to wnioskodawca 
musi  informować gminę o ewentualnych zmianach sytuacji mieszkaniowej .Gmina co 
roku weryfikować będzie złożone wnioski pod katem spełnienia określonych 
warunków. Jeżeli wnioskodawca nie przedłoży dokumentów weryfikacyjnych lub nie 
spełni kryteriów zostaje skreślony z listy oczekujących na zawarcie umowy najmu. 
Wiele gmin prowadzi sposób dokwaterowywania osób do lokalu komunalnego z 
innych lokali komunalnych, przekształcając go wcześniej na lokal socjalny co poprawi 
sytuację mieszkaniową w gminie. 
 
Komisja Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego – 5 głosami „za” zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie. 
Dyskusji nie było. 
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie Rady projekt uchwały. 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 14 głosami „za” ,0 głosów „przeciw” ,0 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej 
Wąsosza  Nr XIII/86/07 z dnia 14 grudnia 2007r. w sprawie zasad wynajmowania 
lokali  mieszkalnych wchodzących w składu mieszkaniowego zasobu Gminy  
Wąsosz. 
                                                                     Uchwała Nr XXVIII/189/13 to zał. nr 14 
 
Ad 14. Podjęcie uchwał dotyczących powołania  spółdzielni socjalnej w 
Wąsoszu. 
Pan Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Z. Stuczykowi- Burmistrzowi 
Wąsosza, który poinformował ,że gmina jest na finiszu drogi do utworzenia 
spółdzielni socjalnej w Wąsoszu. Do utworzenia takiej spółdzielni niezbędna jest 
uchwała rady. Proponowany projekt uchwały zawiera zapis o powołaniu spółdzielni 
socjalnej. Burmistrz zaproponował, aby była to Spółdzielnia Socjalna  „Nad Baryczą” 
,  a członkami założycielami gmina Wąsosz oraz Stowarzyszenie „ORLA Wąsosz”. 
Komisja Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego – 5 głosami „za” zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie. 
Dyskusji nie było. 
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie rady projekt uchwały. 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 14 głosami „za” ,0 głosów „przeciw” ,0 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie powołania Spółdzielni 
Socjalnej. 
                                                               Uchwała Nr XXVIII/190/13 to zał. nr 15 
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Przerwa 13.45-14.00 
Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/121/12 z 9 listopada 

2012r w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku 

rolnego. 

Pan Zb. Stuczyk -  Burmistrz omawiając zmianę uchwały nr  XX/121/12 z 9 listopada 

2012r w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego  

poinformował, że zmiana dotyczy wykreślenia zapisu  z uchwały dotyczącego poboru 

podatku w drodze inkasa przez Panią Agnieszkę Walenczak na terenie miasta. 

Mieszkańcy Wąsosza będą mogli dokonywać płatności w kasie Urzędu Miejskiego. 

Komisja Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego – 5 głosami „za” zaopiniowała 

projekt uchwały w/w sprawie 

Dyskusji nie było. 
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie rady projekt uchwały. 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 14 głosami „za” ,0 głosów „przeciw” ,0 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XX/121/12 

z 9 listopada 2012r w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów 

podatku rolnego. 

                                                  Uchwała Nr XXVIII/191/13 to zał. Nr 16 

Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/122/12 z dnia 9 

listopada 2012r. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

Pan Zb. Stuczyk -  Burmistrz omawiając zmianę uchwały nr  XX/122/12 z 9 listopada 

2012r. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, poinformował, że ta 

zmiana też tak jak poprzednia wykreśla zapis  z uchwały dotyczący  poboru podatku 

w drodze inkasa przez Panią Agnieszkę Walenczak na terenie miasta. Mieszkańcy 

Wąsosza będą mogli dokonywać płatności  tego podatku w kasie Urzędu Miejskiego. 

Komisja Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego – 5 głosami „za” pozytywnie  

zaopiniowała projekt uchwały w/w sprawie. 

Dyskusji nie było. 
Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie rady projekt uchwały. 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 14 głosami „za” ,0 głosów „przeciw” ,0 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XX/122/12 

z 9 listopada 2012r w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

                                                                 Uchwała Nr XXVIII/192/13 to zał. Nr 17 

Ad 17. Podjęcie uchwały dotyczącej przyjęcia stanowiska Rady Miejskiej 
Wąsosza w sprawie upamiętnienia ofiar ludobójstwa w 70 rocznicę rzezi na 
Wołyniu i kresach południowo-wschodnich II Rzeczypospolitej Polskiej. 
Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że chyli czoła nad przygotowaniem projektu 
uchwały  o historycznym znaczeniu o czym się głośno dzisiaj nie mówi . W naszej 
gminie około 90 % ludności to kresowiacy i żyją jeszcze świadkowie tamtych 
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okrutnych czasów. Nie można zapominać i zakłamywać tej historii . Należy o tym jak 
najwięcej mówić by do takich zdarzeń nigdy już nie doszło.  
 
Następnie Przewodniczący obrad  udzielił głosu Panu Marcinowi Kozińskiemu- 
Zastępcy Burmistrza , który omówił projekt uchwały dotyczący przyjęcia stanowiska 
Rady Miejskiej Wąsosza w sprawie upamiętnienia ofiar ludobójstwa w 70 rocznicę 
rzezi na Wołyniu i kresach południowo-wschodnich II Rzeczypospolitej Polskiej. 
Poinformował, że trudno przedstawić tą sprawę powierzchownie. W pierwszej 
kolejności przeczytał głos ideowy cyt . 
” Z dniem 1 marca 1943 r. przystępujemy do powstania zbrojnego. Jest to działanie 
wojskowe i jako takie skierowane jest przeciwko okupantowi. Obecny jednak okupant 
jest przejściowym, nie należy więc tracić sił w walce z nim. Właściwy okupant to ten, 
który nadchodzi [ZSRR]. Jeśli chodzi o sprawę polską, to nie jest to zagadnienie 
wojskowe, tylko mniejszościowe. Rozwiążemy je tak, jak Hitler sprawę żydowską. 
Chyba że usuną się sami.” ( pogląd ideowy S. Bandery) 
Dwa rozkazy : 
„ Druże Roban ! Przekazuję do waszej wiadomości, że w czerwcu 1943 r. 
przedstawiciel centralnego Prowodu – dowódca UPA – "Piwnicz" "Kłym Sawur" 
przekazał mi tajną dyrektywę w sprawie całkowitej- powszechnej, fizycznej likwidacji 
ludności polskiej. ”te słowa wypowiedział szef służby bezpieczeństwa organizacji 
ukraińskich nacjonalistów. 
„Wyrżnąć Lachów do siódmego pokolenia nie wyłączając, tych którzy nie mówią już 
po polsku.”  
To się stało 70 lat temu i trwało 28 miesięcy. Rozpoczęło się to w  lutym1943 r. gdzie  
Ukraińcy wkroczyli do wsi Porośla na Wołyniu. W ciągu jednego dnia zamordowali- 
zarżnęli 149 osób. Trwało to wszystko do końca 1945r, kiedy tak na prawdę 
rozprawili się z nimi sowieci i polska armia ludowa- Akcja Wisła. Przez te 28 miesięcy 
Ukraińcy  wymordowali  200 tys. polaków w całej południowej-wschodniej Polsce w 
województwie wołyńskim, tarnopolskim, podolskimi , stanisławowskim i wschodnim 
lwowskim .Najwięcej osób zginęło na Wołyniu. Kulminacją tego wszystkiego był dzień 
11lipca 1943 r. gdzie Ukraińcy zaatakowali jednocześnie 100 wsi  i wymordowali 17 
tys. polaków. Ukraińcy mieli pisemny rozkaz,  w którym określono136 rodzajów 
zabicia Polaka. To nie była czystka etniczna nosząca  miano ludobójstwa to było 
ludobójstwo! O tym należy pamiętać  .W żadnych podręcznikach do historii nikt nigdy 
nie znajdzie wzmianki ludobójstwa na  Wołyniu. Zadałem sobie pewien trud i przy 
pomocy 25  opracowań  historii (szkół podstawowych, gimnazjalnych, technikach i 
liceach profilowanych)sprawdziłem , że nie ma żadnej wzmianki ile naprawdę zginęło 
osób i że to tzw. pobratyńcy nasi sąsiedzi mordowali polaków. Nikt nie ma pretensji 
do obecnych Ukraińców gdzie ich ojcowie byli sprawcami tej rzezi po to tylko by 
stworzyć samoistną Ukrainę. Nie będziemy obwiniać synów za zbrodnie  ojców. 
Nasuwa się pytanie: dlaczego państwo Polskie o tym nie mówi, dlaczego są kłótnie 
nad rzeczą istotną i ważną ,których nie powinno być, dlaczego ta prawda o rzezi na 
Wołyniu jest prawdą niewygodną dla naszych władz od samego początku przez 70 
lat. Czy naprawdę w imię  dobrosąsiedzkich stosunków warto poświęcić synów 
własnego narodu? Może zlikwidujemy muzeum w Oświęcimiu ?- bo po co ? Może 
zniszczymy pomniki pomordowanych przez hitlerowców w Charkowie ,Miednoje, 
Katyniu. Sąsiedzi będą nam wdzięczni, zyskamy ich sympatię, ale nigdy szacunek. „ 
 
Następnie Pan Przewodniczący obrad podziękował Panu Kozińskiemu za takie 
szerokie  i  szczegółowe omówienie historii rzezi wołyńskiej. Nawiązując do mordu 
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wołyńskiego –Ukraińskiego tam zginęło129 tys. polaków. Nie chcemy wiele o tym 
mówić, ale żyją świadkowie. Jedną nich jest moja mama ,która jako 9-letnia wówczas 
dziewczynka  ukrywała się z rodziną przed  Ukraińcami  ,śpiąc  na cmentarzu  przez 
3 miesiące w grobowcu .Można  na ten temat porozmawiać z takimi świadkami .Nie 
wolno zacierać tej historii, należy o tym mówić, należy o tym pamiętać. 
 
Dyskusja: 
Radny Chorostkowski Jacek-  uważam, że należałoby spisać lub nagrać 
wspomnienia z tamtych czasów przez żyjących jeszcze świadków w naszej gminie , 
gdzie również moja mama przeżyła te straszne czasy 
 

Pan Burmistrz-Jeżeli rada podejmie uchwałę w tej sprawie to  na 11 lipca 
organizujemy spotkanie z mieszkańcami pochodzącymi z terenów Wołynia, aby 
świadkowie tych zdarzeń opowiedzieli o tej okrutnej historii. Planujemy złożyć wieńce 
pod pomnikiem, zapalić znicze oraz uznać dzień 11 lipca dniem upamiętnienia 
ludobójstwa na Wołyniu by co roku czcić poległych. 
 
Ad 18. Informacje Przewodniczącego Rady. 

Pan Przewodniczący Rady  poinformował zebranych , że w miesiącu lipcu nie 

przewiduje sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 

 

Ad 19 Odpowiedzi na interpelacje. 

.Pan Burmistrz- stwierdził, że interpelacje dotyczące  dróg powiatowych będą  
realizowane  przez Powiatowy Zarząd Dróg tak jak stwierdził pan Łaszewski. 
 
Jeżeli chodzi o interpelację radnego Banasiewicza w sprawie naprawy załamanej 
kanalizacji na drodze gminnej w Cieszkowicach to  zadanie to   w najbliższym czasie 
zlecone zostanie   do realizacji dla Samorządowego Zakładu Budżetowego 
Wodociągów i Kanalizacji w Wąsoszu. 
Ad 20. Wolne głosy i wnioski. 

Brak 

Ad 21. Zakończenie. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Zdzisław Nicpoń Przewodniczący 

Rady wypowiedział słowa „ zamykam XXVIII sesję  Rady Miejskiej Wąsosza”  

Podziękował zebranym za udział w sesji.  

Protokołowała ; K. Szejnkienig 


